
Referat KOU-møde 
 
Tirsdag den 23. januar kl. 9.00 – Brørup Hallerne 
 
Deltagere: KOU valgte, Erik Jensen, Lis Jensen, Jonna Skov 
 
Afbud: Linda Jensen, Erik Jensen 
 
Alle møder kl. 9.00 
Der er forlænget mødetid 
 
Pkt. 1 
Velkomst 
Brørup sørger for kaffe og brød 
Kommentarer 
Stor tilfredshed med kaffe og brød – og så var der teskeer 
Det blev konstateret at pkt. 4 var hemmeligt og derfor ikke med 
 
 
Pkt. 2 
Referat af mødet 11. september 2023 
 
Er der nogen der har bemærkninger til referatet, som ikke bliver behandlet på mødet 
Kommentarer 
Ingen 
 
 
Pkt. 3 
Siden sidst 
 
På Landsplan var der 31. december 2023 i Ældre Sagen 974.111 medlemmer og 20.079 frivillige 
Dvs. 16-17% af Danmarks befolkning (5.9 mill.) er medlemmer – ca 2 % af medlemmerne er 
frivillige. 
I Vejen Kommune var der 31. december 7.564 medlemmer og 316 frivillige 
Dvs. 17-18% af kommunens befolkning (42.900) er medlemmer – ca. 4 % af medlemmerne er 
frivillige 
Beslutninger/kommentarer 
Ingen 
 
Landsbestyrelsen informerer 
Den nye Ældrelov forventes først implementeret i 2025 – ÆS har opfordret til et andet navn, da 
loven ikke kun dækker ældre. 
ÆS forsøger i forbindelse med Sundhedsreformen, at udskyde stillingtagen til hvilke myndigheder 
der skal have hvilket ansvar indtil Sundhedsstrukturreformens rapport foreligger 
Vi får ny kontaktperson i Distrikt 4 – nemlig Susanne Andersen KBH. 



Beslutninger/kommentarer 
Navnet på Ældrelov blev diskuteret – vi har ingen indflydelse, men er spændt på hvad det 
munder ud i 
 
Er der viden lokalt om afgange fra bestyrelse/suppleanter – og i så fald er  forslag til afløsere på 
plads. 
Beslutninger/kommentarer 
Der er udskiftninger i 3 afdelinger, kun Holsted skal ikke udskifte –  
Alle har styr på fremtiden på den korte bane 
 
Har det noget formål at fortsætte forsøg på samarbejde med Ældrerådet, og hvis mener jeg næste 
udspil bør komme fra dem, som de lovede på vores møde den 8.august – vi har ikke hørt fra dem 
siden 
Beslutninger/kommentarer 
Vi afventer og ser om der kommer et udspil fra Ældrerådet inden vores september-møde – hvis 
ikke sender vi et brev med vores holdning 
 
Skal vi forsøge at få Kirsten Dyrholm og Bodil Stål med på vores juni møde – så burde der være 
mulighed for at snakke bl.a konsekvenser af ny Ældrelov 
Beslutninger/kommentarer 
FL sender en forespørgsel/invitation til Kirsten og Bodil – vi håber at vi ved lidt om virkninger af 
Ældreloven – måske lidt påvirkning 
 
Hvad er jeres holdning til vores møder med forebyggelseskonsulenterne, er det noget vi skal give 
en chance mere – personligt har jeg ikke hørt om effekt af vores møder 
Beslutninger/kommentarer 
Vi fortsætter samarbejdet – Holsted har haft glæde af dem – Vi skal også have møde med Gitte 
Fallentin, vor vi opfordre til tilsvarende initiativer i de andre lokalområder – ud over vi 
selvfølgelig skal snakke ”Glad Motion” 
 
Jeg gentager lige vores aftale om møder i 2024 
Tirsdag den 23. januar kl. 9.00 Brørup 
Tirsdag den 26. marts kl.9.00 Vejen 
Tirsdag den 18. juni kl. 9.00 Rødding 
Tirsdag den 24. september kl. 9.00 Holsted 
Tirsdag den 19. november kl. 9.00 Brørup 
Så må vi se om datoerne giver problemer i et nyvalgt KOU 
Beslutninger/kommentarer 
OK 
 
Vi lovede på sidste møde gennemsigtighed i vores §18 ansøgninger, vi skulle - sammen med at vi 
ansøgte - sende kopi af de budgetter som lå til grund for ansøgningen 
Jeg har modtaget budgettet fra Holsted 
Vi andre har vi ikke overholdt incl mig selv – jeg vedhæfter Brørups §18 budget 



Jeg har samtidig i forbindelse med møder i frivilligrådet konstateret fodfejl i forhold til vores 
interne aftaler i ÆS vedr. hvad vi kan søge til og budgetternes detaljeringsgrad. 
Husk at indsende budgetopfølgning og årsregnskab 2023 til kommunen inden 1. marts, det er 
vigtigt for overhovedet at komme i betragtning ved næste ansøgning – detaljeringsgraden skal 
være som budgettet 
Beslutninger/kommentarer 
Vi medbringer ansøgninger til næste møde –  
FL undersøge sidste frist for indsendelse af budgetopfyldning af §18 midler og Regnskab til 
Kommunen 
 
Vi talte på sidste møde om at deltage sammen i et kursus i samarbejde en pendant til ”samarbejde 
i lokalbestyrelsen”, bare for 4 lokalbestyrelser – det har ikke været muligt, men vi har fået lovning 
på at kunne deltage sammen i et af de fastlagte kurser – Brørup trækker sig af 2 årsager – FL kan 
ikke deltage på de fremlagte datoer, og bestyrelsen er enige om at det var et must, at FL var med, 
og samtidig vil andre deltagende lokalafdelinger kunne virke forstyrrende på vores formål for 
mødet 
Hvordan ser I andre på det 
Beslutninger/kommentarer 
Vi dropper kurset som samlet, med de givne præmisser  
FL orienterer Karen Skou 
Vi undersøger om vi mod egenbetaling kan lave et kursus fælles for de 4 lokalafdelinger 
De enkelte lokalafdelinger er selvfølgelig velkomne til at tilmelde sig det udmærkede kursus 
”Samarbejde i lokalafdelingen” 
 
Vores fællesarrangement i Brørup Hallerne med Hilda og Keld Heick er på plads er der nogen der 
har spørgsmål til det praktiske vedr. arrangementet 
Det kan i parentes bemærkes at vi har reserveret en plads på1. række til JEI og sikret at han kan få 
Hildas autograf 
Beslutninger/kommentarer 
Fl fremsender fordelingsforslag af antal deltagere for de enkelte afdelinger til 
tilmeldingsansvarlige, når og hvis tallet nås taler de tilmeldingsansvarlige sammen om ændret 
fordeling – hvis alle har ventelister overvejes større højtaleranlæg = flere deltagere 
Der opstilles 4 kasser med den enkelte lokalafdelings navn – så vi kan styre indgangen 
Efter arrangementet evaluerer vi om noget kan gøres bedre/anderledes 
 
Hvordan går det med ”Glad Motion” i de respektive lokalafdelinger. 
Kommunen har givet tilsagn om at vi også i 2024 kan få Taxa betalt i forbindelse med afhentning af 
borgere til ”Glad Motion” 
Beslutninger/kommentarer 
Vejen er en solstrålehistorie de har oparbejdet 8-9 frivillige og 5-6 borgere – flot gået 
TJ holder FL orienteret om aftale med Taxa – med henblik på en samlet aftale for KOU 
Rødding og Brørup kører på kendt niveau 
HW overføre 15.000 kr. af Brørups §18 midler til KOU til ”Glad Motion” 
 
  



Pkt. 5 
Økonomi 
 
HW udsender statusrapport over KOU’ s økonomi Pr. 31.12 /1.1 
Beslutninger/kommentarer 
HW udsender budgetopfølgning for ”Glad Motion” 2023 
 
 
Pkt. 6 
Ældrepolitik 
 
Ældrelov – Ældre Sagens vision for bedre ældrepleje 
 
Vi har fået en invitation til at deltage i et stort fællesmøde i Messehal C i Fredericia, arrangeret af 
regeringen, hvor de vil præsentere en ældrereform, vedr. Ældres velfærd 
ÆS har udformet et oplæg, med ÆS’s ønsker vedr. Ældres velfærd.  
Jakob Bøgevang har udsendt materiale 
Mødet må være de sidste krampetrækninger inden udspil til den nye ældrelov fremlægges 
Er der nogen kommentarer  
Beslutninger/kommentarer 
Vi venter med punktet til næste møde, hvor vi måske er klogere på ældrereformen og ÆS’s 
visioner 
 
Distrikt 4 har planlagt et møde vedr. den nye ældrelov 
JEI har deltaget i planlægningen. 
JEI orienterer 
Beslutninger/kommentarer 
JEI orienterede kort om mødet og anbefalede deltagelse – datoen bliver ikke som der står i 
dagsordenen – så følg med udsendelser fra Distrikt 4 
 
Hvis jeg har glemt/overset noget – I har bedt om - I forbindelse med Ældres velfærd – ældrelov 
Tager vi det her 
Beslutninger/kommentarer 
Alt OK 
 
Vi har talt meget om Socialkompasset.dk 
FL kan konstatere at kun Holsted og Brørup har oprettet profil – hvad er årsagen 
Holsted mener at indsatsen med indtastningen ikke står mål resultatet, Brørup er delvis enig 
Vi mangler at Kompasset bliver promoveret, men det er nok som med hønen og ægget, det er 
svært at gå ud med fuld musik inden udbuddet på arrangementer/aktiviteter er mere fuldstændigt. 
Beslutninger/kommentarer 
FL tager det op på næste møde i Frivilligrådet – inden den enkelte lokalafdeling tager endelig 
stilling  - Det bedste ville være hvis KOU bestemte samlet, men det er selvfølgelig utopi  
 



JEI og FL havde et godt og konstruktivt møde med Vibeke Hartmann Enemark og Bo Smith fra 
Ældre og rehabilitering Vejen Kommune vedr. brugerbetaling og oplysningspligt 
Referat er udsendt – er der nogen der har spørgsmål 
Beslutninger/kommentarer 
OK 
 
JEI informerer om konklusionerne for tilsyn med hjemmeplejen og plejecentrene i kommunen 
Beslutninger/kommentarer 
JEI orienterede kort 
Dem der interesserer sig for Ældrepolitik bør gennemse konklusionerne – som kan findes som 
bilag til Mødereferat fra møde i Udvalget for ældre og social af 16. januar 2024 
 
JEI informerer om evalueringen af fokuseret indsats, evalueringen findes i Nyhedsbrev uge 50 af 
13. december 2023 
Beslutninger/kommentarer 
Ingen kommentarer – men FL er meget enig 
 
JEI har lavet et meget spændende internt notat ”Vision 2030” – notatet er lavet med baggrund i de 
tiltag vi ser fra landsbestyrelse og direktion, hvor det ser ud som om vi ude lokalt skal involvere os 
mere i det ældrepolitiske arbejde, blive dygtigere og sikre mere indflydelse 
JEI informerer – Notat vedhæftet 
Beslutninger/kommentarer 
Udsat til næste møde 
 
Pkt. 7 
Fællesprogram 
 
Desværre kan Erik Jensen Ikke deltage i mødet her i dag, hvor vi evaluerer program 2024. 
Hvordan har arbejdsprocessen fungeret. Er der noget lokalredaktørerne har manglet. 
Kan vi gøre mere for at få reklamer nok til at få programmet til at hænge økonomisk sammen. 
Kan vi lokalt gøre noget for at minimere vores tekster - uden at gå på kompromis med det færdige 
resultat. 
Er der andre ting der skal bemærkes  
Beslutninger/kommentarer 
Der skal afholdes et evalueringsmøde med Rødding Bogtrykkeri – KOU foreslår deltagere FL, Erik 
Jensen og Sven Ravn - Erik indkalder til mødet, kan evt. kontakte FL først 
Mødet skal holdes inden der tages stilling til fremtidige trykkeri 
KOU vil gerne at der afholdes et opstartsmøde mellem Erik og lokalredaktørerne – FL deltager for 
at sætte rammerne 
 
Er der noget vi skal have gjort anderledes i vores 2025 program 
Beslutninger/kommentarer 
FL havde et ønske om mindre tekst til nogle af arrangementerne – der kan laves flyers eller 
henvises til udvidet tekst på hjemmeside 
Evt. andet aftales efter evalueringsmøde. 



 
 
Pkt. 8 
Eventuelt 
 
Næste møde er 26. marts i Vejen 
Vejen orienterer i god tid om mødested 
Alle lokalafdelinger sender valgte KOU-medlemmer til FL med mailadresse mm. 
 
FL 230124 
 


